

الجمعية العمومية الغير عادية لبنك دبي الإسلامي توافق على زيادة رأس مال البنك بقيمة 3 مليارات درهم

- الموافقة على تحويل الودائع الممنوحة من وزارة المالية والبالغة قيمتها حوالي 3.75 مليار درهم إلى ودائع الشق 2 من رأس المال
- الموافقة على زيادة رأس مال البنك بقيمة 3 مليارات درهم على مدى 5 سنوات

دبي، 27 أبريل 2009: أعلن بنك دبي الإسلامي عقب اجتماع الجمعية العمومية الغير عادية الذي عقد اليوم الاثنين الموافق 27 أبريل 2009، موافقة الجمعية العمومية الغير عادية على توصية مجلس الإدارة زيادة رأس مال البنك بقيمة 3 مليارات درهم على مدى خمس سنوات. كما فوضت الجمعية العمومية الغير عادية مجلس الإدارة تنفيذ هذا القرار.

وقامت الجمعية العمومية غير العادية بالموافقة على تحويل الودائع الممنوحة من وزارة المالية والبالغة قيمتها حوالي 3.75 مليار درهم إلى ودائع الشق 2 من رأس المال وفقاً للحكام والشروط المعروضة من وزارة المالية. كما وافقت الجمعية العمومية غير العادية على تعديل المادة 14 من النظام الأساسي للبنك بما يتطابق مع قرار زيادة رأس المال.

وقال سعادة محمد الشيباني، مدير ديوان صاحب السمو حاكم دبي، ورئيس مجلس إدارة بنك دبي الإسلامي: "أكد أعضاء الجمعية العمومية لبنك دبي الإسلامي من خلال موافقتهم على توصية مجلس الإدارة زيادة رأس المال البنك، دعمهم خطة البنك التوسعية والتي تهدف إلى المحافظة على الموقع الرائد لبنك دبي الإسلامي خلال الأزمة المالية العالمية الراهنة. كما إننا نتطلع إلى استمرار دعم أعضاء الجمعية العمومية المتواصل لهذا العام والسنوات القادمة".

وقال سمو الشيخ خالد بن زايد آل نهيان، نائب رئيس مجلس إدارة بنك دبي الإسلامي، خلال ترؤسه اجتماع الجمعية العمومية الغير عادية للبنك: "سيقوم البنك بالمحافظة على التزامه بالمساهمة المستمرة في نمو واستقرار وتنويع اقتصاد دولة الإمارات وجميع الأسواق التي نعمل بها. كما ستساهم زيادة رأس مال البنك بتوفير المزيد من السيولة للعمليات التمويلية التي يقوم بها البنك، والتي ستساهم في تعزيز النشاط الاقتصادي لدولة الإمارات".

وسجل البنك أرباحاً صافية عن السنة المنتهية في 31 ديسمبر 2008 بلغت 1.73 مليار درهم، مقابل 1.88 مليار درهم في عام 2007، وذلك بعد استبعاد الأرباح الناجمة عن تحويل حصة في شركة تابعة. كما قررت الجمعية العمومية للبنك مؤخراً توصية مجلس الإدارة بتوزيع 25% نقداً و 5% أسهم منحة على المساهمين عن العام 2008.

وسيوصل بنك دبي الإسلامي الاستفادة من العديد من الإنجازات التي حققها في عام 2008، بما فيها إطلاق شركة "دار الشريعة للاستشارات القانونية والمالية المحدودة" التابعة للبنك؛ والمشروع المشترك الجديد مع شركتي "الأردن دبي كابيتال" و"دبي انترناشيونال كابيتال"، عبر استثمار استراتيجي في "بنك الإنماء الصناعي"، الذي سيتم تحويله إلى "بنك الأردن دبي الإسلامي".

ويتوقع البنك أن تحقق استراتيجيته للنمو والتوسع لعام 2009 نتائج هامة، وذلك من خلال التركيز على التوسع في مجال الخدمات المصرفية للأفراد التي حققت نجاحاً كبيراً. كما يتوقع البنك نمو قاعدة عملائه بنسبة 15% تقريباً بحلول نهاية هذا العام، لتصل بذلك إلى 900 ألف عميل، في حين من المتوقع أن تنمو أعمال أصول الأفراد بحوالي 20%.

-انتهى-



Press Release

AED 3 billion capital increase approved at DIB Extraordinary General Meeting

- *Assembly approves conversion of AED 3.75 billion deposit into Tier 2 capital of DIB*
- *Assembly approves increase of DIB's capital by AED 3 billion over a five-year period*

Dubai, April 27, 2009: Following the conclusion of its Extraordinary General Meeting (EGM), which was held today, Dubai Islamic Bank (DIB) announced that the assembly has approved the increase of the bank's capital by AED 3 billion over a five-year period. The assembly has delegated the Board of Directors to implement this resolution.

The conversion of an AED 3.75 billion deposit granted to DIB by the Ministry of Finance into Tier 2 capital of the bank, pursuant to terms and conditions proposed by the Ministry of Finance, was approved at the EGM. The amendment of article 14 of the Articles of Association of the bank as a result of the capital increase was also approved at the EGM.

"By approving the capital increase, members of the assembly have demonstrated their support for DIB's expansion plan aimed at protecting the lending position of the bank during the current global financial crisis. We look forward to their continued support in 2009 and in the years to come," said His Excellency Mohammed Ibrahim Al Shaibani, Director-General of His Highness The Ruler's Court of Dubai and Chairman of Dubai Islamic Bank."

Chairing the EGM, Sheikh Khaled Bin Zayed Al Nahyan, Vice Chairman of Dubai Islamic Bank, said: "The bank will sustain its commitment to contributing to the ongoing growth, stability and diversification of the UAE and all the markets we serve. Further, the increase of the bank's capital will provide additional liquidity to the financial operations carried out by the bank, thereby strengthening the UAE economy."

DIB reported AED 1.73 billion in net profit for 2008, a marginal decline compared to AED 1.88 billion in 2007, excluding an extraordinary gain on transfer from a DIB subsidiary. The distribution of a cash dividend of 25 per cent and bonus shares of five per cent for the year 2008 was approved at the bank's AGM.

DIB will continue to build upon its many achievements in 2008, including the launch of its legal subsidiary, Dar Al Sharia Legal & Financial Consultancy LLC; a new joint venture with Jordan Dubai Capital and Dubai International Capital, via a strategic investment in Industrial Development Bank, which is being converted into Jordan Dubai Islamic Bank.

The bank's current growth strategy – with a renewed focus on its already robust retail operations – will deliver significant results. By the end of this year, the bank expects to record a 15 per cent increase in its customer base, reaching some 900,000 customers, while the bank's retail assets business will grow by approximately 20 per cent.

-ends-